
Protokół nr XIII/07 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 21 grudnia 2007 r. w sali narad Urzędu Gminy (Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich). 

 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Jerzy Chudziński o godzinie 1300 

otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą 
obecności na sesji obecnych jest 13 radnych  (nieobecny radny Kazimierz 
Filipowicz i Bogdan Nerko – zmarły 10 grudnia br.) i stwierdził prawomocność 
obrad.    
 
Wiceprzewodniczący Rady Jerzy Chudziński poinformował, że w dniu         
10 grudnia 2007 r. zmarł Przewodniczący Rady Gminy Górzyca Bogdan Nerko   
i zaproponował uczczenie jego pamięć  minutą ciszy. 
Wszyscy obecni na sesji powstali i uczcili minutą ciszy pamięć ś.p. Bogdana 
Nerko. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił wniosek Wójta Gminy Górzyca            
o zmianę porządku obrad sesji Górzyca  w punkcie 9 poprzez zniesienie  
„Podjęcie uchwały o przystąpieniu  do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Górzyca” i dodanie w tym punkcie  nowego brzmienia 
„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Pomocy finansowej Powiatowi 
Słubickiemu”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do 
porządku obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie do 
porządku obrad ww. zmian. 
 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” zdecydowali o 
wprowadzeniu zmian w porządku obrad sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XIII sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 



4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki    
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości 
na okres 10 lat. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na 
mienie Gminy Górzyca. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Regulaminu przyznawania 
nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w 
placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Górzyca na rok 
2008. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słubickiemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego 
„Odra-Warta”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  wystosowania apelu do Rządu    
     Rzeczpospolitej Polskiej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju Lokalnego 

Gminy Górzyca. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 

2007.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca 

na rok 2008. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych 

Rady Gminy Górzyca. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 

na 2007 r.  
17. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z jej działalności w 2007 roku.  
18. „Droga do Schengen” – prezentacja multimedialna i dyskusja w tej 

sprawie. 
19. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
20. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 i 2 Zrealizowano na wstępie . 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 



 
Wójt Gminy Tomasz Kowalczyk przedstawił następujące informacje z 
działalności w okresie międzysesyjnym:  
- Wójt uzasadnił swój wniosek dotyczący zniesienia z porządku obrad podjęcie 
uchwały o przystąpieniu  do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Górzyca; 
- poinformował, że „Fundacja Edukacji dla Przyszłości” zwróciła się z ankietą 
badającą zapotrzebowanie gmin w zakresie tworzenia alternatach ośrodków 
edukacji przedszkolnej. Dodał, że celem  działalności Fundacji jest wyrównanie 
szans edukacji przedszkolnej i pozyskiwanie środków unijnych na tego typu 
działalność;                                         
- poinformował, że w trakcie przygotowań jest projekt modernizacji wodociągu 
w Pamięcinie – posiadamy zapewnienia dofinansowania tego zadania przez 
Agencję Nieruchomości  Rolnych w wys. 150 tys. zł; 
- ogłoszony został przetarg na wykonanie zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Górzyca –  przewidywany koszt zadania 80 tys. zł; 
- 17 grudnia br. odbyło się spotkanie dot. budowy nowej oczyszczalni ścieków 
dla miejscowości Górzyca, na którym szczegółowo omówiono strategię 
realizacji tego zadania; 
- podpisana została umowa na wykonanie projektu hali sportowej przy 
Kompleksie Sportowo-Rehabilitacyjnym w Górzycy z firmą MP Projekt z 
Krakowa – koszt projektu wyn. 19.750 zł +VAT; 
- Wójt poinformował, że planowane jest zorganizowanie spotkania wszystkich 
zainteresowanych gmin uruchomieniem przystani promowej, na którym 
rozważony będzie wybór m.in. zakup odpowiedniego modelu statku 
pasażerskiego; 
- zakończona została budowa łącznika Zespołu Szkół z budynkiem Ośrodka 
Pomocy Społecznej – łącznik zostanie uruchomiony po przeniesieniu siedziby 
OPS do budynku przy ul. Kostrzyńskiej. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 
Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła w zastępstwie Dyrektora Gminnego 
Ośrodka Kultury Ref. administracyjno-biurowy Wioletta Sitko. 
Poinformowała radnych, że zgodnie z ustawą o działalności  pożytku 
publicznego i o wolontariacie organ stanowiący zobowiązany jest do uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniami 
jednostek samorządu terytorialnego. Dodała, że  omawiany projekt uchwały 

 



określa formy współpracy  z organizacjami oraz priorytetowe obszary 
działalności pożytku publicznego w gminie Górzyca w 2008 roku. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/77/07 w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy Gminy Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki              
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  Maria Hołubowicz. 
Poinformowała radnych, że zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości           
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z 
profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji  
społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy. 
Realizacja tych zadań prowadzona jest w postaci Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  uchwalanego 
corocznie przez  Radę Gminy. Program realizowany jest przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Górzycy i Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych powołana przez Wójta Gminy. Członkowie  komisji zgodnie z 
ustawą zostali przeszkoleni w tym przedmiocie, a zasady wynagrodzenia 
członków komisji określa  Rada Gminy w Gminnych Programach 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 

 



W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/78/07 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki    i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości na     
okres 10 lat. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Inspektor ds. Podatków, opłat i 
funduszy strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. Poinformował 
radnych, że Fundacja Pro Animalne dla zwierząt w potrzebie z siedzibą w 
Charzynie wystąpiła z wnioskiem o wyrażenie zgody na użyczenie schroniska 
dla zwierząt na okres nieoznaczony. Właścicielami schroniska w obrębie 
Górzyca są trzy gminy: Słubice, Kostrzyn nad Odrą i Górzyca. Kostrzyn nad 
Odrą i Słubice wyraziły swoją zgodę podejmując już stosowne uchwały. 
Fundacja prowadzi schronisko od grudnia 2005 r. Podjęła działania zmierzające 
do zmniejszenia populacji bezdomnych zwierząt  poprzez prowadzenie 
bezpłatnej sterylizacji         i kastracji zwierząt, nawet tych co posiadają 
właścicieli. Fundacja zamierza poczynić pewne inwestycje na terenie schroniska 
poprze budowę wybiegów       i adaptację istniejących budynków zgodnie z 
obowiązującymi przepisami. Zawarcie umowy na okres 10 lat da Fundacji 
gwarancję, że opłaci się jej inwestować w to schronisko. Dodał, że Fundacja za 
prowadzenie schroniska nie pobiera wynagrodzenia.  
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/79/07 w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie 
nieruchomości na   okres 10 lat  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na mienie 
Gminy Górzyca. 
 

 



Projekt uchwały przedstawił i omówił Inspektor ds. podatków, opłat                  
i funduszy strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. Poinformował 
radnych, że Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Gorzowie 
Wlkp. dokonała podziału nieruchomości w miejscowości Owczary w wyniku 
czego zostały wydzielone również drogi, które służą do komunikacji szczególnie 
miejscowej ludności, która ma położone przy nich swoje posesje.  W związku z 
powyższym zachodzi potrzeba  przejęcia nieruchomości na mienie gminy, 
ponieważ tereny pod ww. zadanie są obecnie w zasobie Agencji Nieruchomości 
Rolnych.  
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/80/07 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości 
na mienie Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia Regulaminu przyznawania 
nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Górzyca na rok 2008. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Referent ds. księgowości oświaty 
Kamila Łaszewicz. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z 
Kartą Nauczyciela organ prowadzący szkołę, uwzględniając przewidywana 
strukturę zatrudnienia, określa corocznie regulamin dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego, obowiązujący od dnia 1 stycznia 
do dnia 31 grudnia. 
Regulamin określa:  
- wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy; 
- szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw; 
- wysokość i szczegółowe zasady przyznawania oraz wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego.  
Dodała, że w stosunku do roku poprzedniego zmianie ulegają następujące 
składniki wynagrodzenia: 
- dodatek motywacyjny dla nauczycieli; 

 



- dodatek funkcyjny dla wychowawcy klasy i opiekuna stażu; 
Dodatek za warunki pracy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/81/07 w sprawie określenia Regulaminu przyznawania 
nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Górzyca na rok 2008 /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słubickiemu. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  Skarbnik Gminy Beata 
Gołębiowska. Poinformowała radnych, że udziela się z budżetu Gminy Górzyca 
pomocy finansowej Powiatowi Słubickiemu z przeznaczeniem na pokrycie 
wydatków działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach w wys. 3.158 
zł. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/82/07 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Słubickiemu  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Odra-
Warta”. 
 

 



Projekt uchwały przedstawiła  i omówiła Sekretarz Gminy  Maria Palichleb. 
Stwierdziła, że na wniosek Związku Międzygminnego przedkłada się radzie 
projekt uchwały, w której § 2 statutu Związku otrzymuje brzmienie: 
„Uczestnikami Związku są Gminy: Bledzew, Cybinka, Górzyca, Krosno 
Odrzański, Międzyrzecz, Rzepin, Słońsk i Słubice” oraz § 6 ust. 2 statutu 
Związku otrzymuje brzmienie: 
„Zarząd Związku składa się z Przewodniczącego Zarządu oraz dwóch 
Zastępców Przewodniczącego. 

1) Członkowie zarządu powoływani są przez Zgromadzenie Związku, 
spośród jego członków, na okres kadencji członków Zgromadzenia. 

2) Członek Zarządu Związku może być w każdym czasie odwołany, na 
zgodny wniosek, co najmniej jednej trzeciej liczby członków 
Zgromadzenia. 

3) W skład Zarządu Związku mogą wchodzić także burmistrzowie oraz 
wójtowie gmin, nie wchodzący w skład Zgromadzenia, w liczbie 
nieprzekraczającej 1/3 składu Zarządu Związku.” 

 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/83/07 w sprawie zmiany statutu Związku 
Międzygminnego „Odra-Warta” /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie  wystosowania apelu do Rządu  Rzeczpospolitej 
Polskiej. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy  Maria Palichleb. 
Stwierdziła, że projekt uchwały przedłożony został radzie na wniosek Związku 
Międzygminnego. Poinformowała, że w miesiącu kwietniu br. weszła w życie 
ustawa o zapasach surowców, na mocy której działalność spółki „Media Odra 
Warta” została bardzo poważnie ograniczona. W wyniku ustanowienia, w 
przekonaniu Zgromadzenia Związku, złego prawa, gminy zaopatrywane przez 
MOW, stanęły przez poważnym zagrożeniem utraty potencjalnych inwestorów, 
którzy technologię swojej produkcji opierają o gaz ziemny.  Skutki ww. ustawy 
nie będą dotykać tylko klientów instytucjonalnych czy przemysłowych, ale 

 



również odbiorców indywidualnych, chcących ogrzewać  swoje domy gazem 
ziemnym. Związek ODRA-WARTA podejmuje działania, mające na celu 
zmianę prawa, które uderza w mieszkańców województwa lubuskiego. 
Pierwszym krokiem jest przyjęcie przez Zgromadzenie Związku oraz przez rady 
poszczególnych gmin, apelu do Rządu RP, o podjęcie działań mających na celu 
eliminacje praktyk dyskryminujących, działającą w naszym regionie  firmę 
gazowniczą, której udziałowcem jest Związek ODRA-WARTA.  Dodała, że 
zgodnie ze złożonym wniosek na posiedzeniu komisji w dniu 17 grudnia przez 
radną Marię Pakos, w treści uchwały w § 1 dopisane zostało zdanie  „według 
naszej wiedzy PGNiG posiada powierzchnie magazynowe mogące zgromadzić 
1,6 mld m3 gazu”.  
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/84/07 w sprawie wystosowania apelu do Rządu  
Rzeczpospolitej Polskiej /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówiła Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb. Stwierdziła, że dzięki poszerzeniu UE o nowe kraje w roku 2004 
przez Gminą Górzyca powstały nowe możliwości i wyzwania, który należy 
stawić czoła i wykorzystać to, co będzie możliwe. Dzięki konsekwentnej 
realizacji polityki ekorozwoju, Gmina Górzyca jest regionem o wysokiej jakości 
wszystkich komponentów środowiska przyrodniczego, do których niewątpliwie 
zaliczamy Park Narodowy „Ujście Warty”, Park Krajobrazowy „Ujście Warty”, 
Rezerwat Przyrodniczy „Pamięcin”, obszar prywatny muraw kserotermicznych 
„Owczary”. Plan Rozwoju Lokalnego dla Gminy Górzyca ma charakter 
planistyczny i jest jednym z niezbędnych elementów w ramach procedur 
związanych z ubieganiem się o środki pomocowe. Plan Rozwoju Lokalnego dla 
Gminy Górzyca poza analizą społeczno-gospodarczą przedstawia potrzeby oraz 
określa kierunki rozwoju gminy. Jest dokumentem otwartym i może ulegać 
zmianom wynikającym ze zmiany przepisów, nowych możliwości i nowych 
zadań. Dodał, że gminy województwa lubuskiego zostały zobowiązane przez 

 



Biuro Instytucji Zarządzającej Regionalnym Programem Operacyjnym do 
przesłania w terminie  do dnia 31 grudnia br. zaktualizowanych dokumentów 
planistycznych, które będą wykorzystane m.in. przez pracowników oraz 
ekspertów zaangażowanych w proces aplikacyjny w ramach LRPO 2007-2013. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/85/07 w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju 
Lokalnego Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2008.  
 

1) Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca 
Beata Gołębiowska. 

2) Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska odczytała treść uchwały Nr 
574/07 składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 
Górze z dnia 14 grudnia 2007 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Górzyca projekcie uchwały budżetowej na 2008 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego i prognozie łącznej kwoty długu 
oraz uchwałę Nr 575/07 składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 14 grudnia 2007 r. w sprawie 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Górzyca 
na 2008 rok  

3) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maria Syktus przedstawiła  
opinię komisji o projekcie budżetu na 2008 rok.  

4) Z uwagi na nieobecność na sesji Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Kazimierza Filipowicza  
opinię komisji o projekcie budżetu na 2008 rok przedstawił Zastępca 
Przewodniczącego Mieczysław Mikulski  

5) Przewodniczący Komisji Sfery Socjalnej Zbigniew Makara  
przedstawił  opinię komisji o projekcie budżetu na 2008 rok.  

 
6) Dyskusja na projektem budżetu Gminy na 2008 rok: 
 

 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i stwierdził, że 
projekt budżetu bardzo wnikliwie został przeanalizowany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu 17.12.br i zaopiniowany 
został pozytywnie.  
 
Radny Ryszard Dębiński zaproponował, aby w przyszłości podjęcie 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca zawarty był w 
porządku obrad sesji jako pierwszy temat do zrealizowania. Radny wyraził 
chęć spotkania się z Wójtem i chciałby omówić z nim swoje uwagi do 
projektu budżetu. Stwierdził, że ma nadzieję, że w przyszłości kolejny 
projekt budżetu Wójt opracuje wspólnie z radnymi, uwzględniając ich 
propozycje i hierarchię ważności poszczególnych zadań wprowadzanych do 
realizacji. Posiada informacje, że dopuszczalnym jest wspólnie z radnymi 
tworzenie projektu budżetu jak np. w Kostrzynie nad Odrą.  Dodał, że nie 
jest zadowolony z obecnej postaci budżetu Gminy Górzyca na rok 2008, 
jednak pomimo uwag poprze go. 
 
Radna Maria Syktus jak udało się wygenerować  tak dużą kwotę (920 tys. 
zł) na potrzeby Kompleksu Sportowo-Rehabilitacyjnego, z czego gmina 
musiała zrezygnować?    
Skarbnik Gminy przytoczyła treść art. 52 ustawy o samorządzie gminnym     
i stwierdziła, że autorem projektu budżetu jest wyłącznie Wójt Gminy, który 
decyduje o wprowadzanych zadaniach ujętych w nim. Projekt uchwały jest 
uchwalany w oparciu o ustawę o finansach publicznych i uchwałę Rady 
Gminy o procedurze uchwalania budżetu Gminy. Dodała, że na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady szczegółowo omówiła procedurę uchwalania budżetu. 
Poinformowała radnych, że opracowując projekt budżetu stosuje się 
dosłownie technikę rozliczeniową w obrębie posiadanych środków, kierując 
się ważnością zadań. W roku 2008 zbiegła się spłata zobowiązań 
kredytowych, które bardzo obciążają budżet gminy i będzie to bardzo trudny 
rok.  
 
Radna Maria Syktus spytała czy projekt „Odnowa wsi Spudłów” nie jest 
zmieniony, ponieważ odnosi wrażenie że miejscowość Spudłów jest 
pominięta i bardziej skupiono się na miejscowości Żabice.  
 
Wójt  Gminy Górzyca w odniesieniu do zgłoszonych uwag radnych 
stwierdził, że Skarbnik Gminy bardzo dokładnie poinformowała radnych o 
kompetencjach Wójta Gminy i sposobie tworzenia projektu budżetu. 
Wyjaśnił, że to Wójt odpowiada za postać budżetu oraz sposób jego 
realizacji. Jest autorem budżetu, opracowuje go w oparciu o zgłaszane 
wnioski przez radnych, sołtysów, poszczególne jednostki organizacyjne 
gminy i jest również rozliczany i kontrolowany. Wójt wymienił największe 

 



inwestycje i zadania jakie w ostatnich latach zostały wykonane i stwierdził, 
że gmina bardzo dużo inwestuje. Posiadamy zobowiązania kredytowe, a rok 
2008 jest bardzo specyficzny ponieważ nastąpiło skumulowanie się spłat 
kredytów zaciąganych na realizowane inwestycje. Gmina ma zobowiązania   
i aby uniknąć kłopotów musimy zachować dyscyplinę finansową.                
W najbliższych latach musimy zwolnić i zrezygnować z niektórych zadań. 
Stwierdził, że radni jakby nie zdają sobie z tego sprawy i chcieliby, aby 
zgodnie z ich wnioskami zrobione było wszystko, jednak możliwości są 
ograniczone. 
 
Brak dalszych głosów w dyskusji. Radni nie zgłosili innych pytań i 
wniosków. 
 
7) Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały budżetowej: 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały.  
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych:  13 głosami „za” przy braku 
głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 
XIII/86/07 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Górzyca na rok 2008  
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca na rok 
2008. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy  Maria Palichleb. 
Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy o 
samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy 
pozostające w zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które 
realizuje poprzez powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do 
określonych zadań, ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy                  
i sprawozdania. Zgodnie z § 27 ust. 1  Statutu Gminy Górzyca rada odbywa 
sesje zwyczajne z częstotliwością potrzebną do wykonywania zadań rady nie 
rzadziej jednak niż raz na kwartał. Roczny plan pracy Rady Gminy Górzyca 
zawiera terminy sesji  oraz podstawowe zadania przewidziane do uwzględnienia 
przez radę . Przewodniczący Rady Gminy w stosownym terminie zwrócił się do 
radnych oraz Kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz do 
pracowników samodzielnych stanowisk Urzędu Gminy Górzyca o zgłaszanie 
propozycji do opracowania rocznego planu pracy Rady Gminy, na podstawie 

 



których sporządził projekt rocznego planu pracy Rady, który stanowi załącznik 
do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radna Maria Pakos zaproponowała, aby podjęcie uchwały w sprawie 
zatwierdzenie taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków został przełożony na miesiąc listopad z uwagi na 
niezachowanie 10 miesięcznego okresu rozliczeniowego ogólnych kosztów, 
które są uwzględniane przy opracowywaniu taryf. 
Sekretarz Gminy zaproponowała, aby nie zmieniać  planu pracy Rady Gminy, 
ponieważ terminy sesji Rady w trakcie roku mogą ulec zmianie i ten temat 
zostanie wprowadzony do porządku obrad we właściwym terminie, zgodnie z 
uwagą radnej. 
Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Zbigniew Nerko w związku z 
propozycją radnej Marii Pakos stwierdził, że zatwierdzenie taryf na wodę            
i ścieki może być w miesiącu wrześniu i nie ma potrzeby przekładania tego 
tematu na listopad, ponieważ zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w 
wodę (art. 20), taryfy opracowywane są na podstawie  przychodów 
poniesionych w poprzednim roku obrachunkowym, a nie 10 miesięcy. ZGK za 
rok obrachunkowy przyjmuje II półrocze 2007 roku i I półrocze 2008 roku, co 
jest również zgodne z § 2 pkt 7 rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 28 
czerwca 2006 r.  w sprawie określenia  taryf (Dz.U. z 2006 r. Nr 127, poz. 886), 
które określa , że rok  obrachunkowy poprzedzający wprowadzenie nowych 
taryf jest 12 kolejnych pełnych miesięcy poprzedzających nie więcej niż o 2 
miesiące dzień złożenia wniosku. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/87/07 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy 
Górzyca na rok 2008  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady 
Gminy Górzyca: 
 
1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Górzyca na rok 2007.  

 



 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb . 
W uzasadnieniu poinformowała  radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 
3 ustawy o samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie 
sprawy pozostające w zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, 
które realizuje poprzez powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych 
do określonych zadań, ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy                  
i sprawozdania. Zgodnie  z § 102 Statutu Gminy Górzyca Komisja Rewizyjna 
przedkłada Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie do 31 grudnia 
każdego roku. Projekt rocznego planu pracy Komisji zagadnieniami 
dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy Górzyca. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady  w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 14  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  13 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr XIII/88/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Górzyca na rok 2008 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
2) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej na rok 2008. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb. 
Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w 
zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które realizuje poprzez 
powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do określonych zadań, 
ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy i sprawozdania. Zgodnie         
z § 71 Statutu Gminy Górzyca komisje stałe Rady Gminy działają zgodnie         
z rocznym planem pracy  przedłożonym Radzie. Projekt rocznego planu pracy 
Komisji zagadnieniami dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy 
Górzyca. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady  w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 

 



Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 14 radnych,  14 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr XIII/89/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej na rok 2008 /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
3) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery 
Socjalnej na rok 2008. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb . 
Poinformowała radnych, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w 
zakresie działania rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które realizuje poprzez 
powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do określonych zadań, 
ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy i sprawozdania. Zgodnie         
z § 71 Statutu Gminy Górzyca komisje stałe Rady Gminy działają zgodnie         
z rocznym planem pracy  przedłożonym Radzie. Projekt rocznego planu pracy 
Komisji zagadnieniami dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy 
Górzyca. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  13 głosami „za”  podjęła uchwałę 
Nr XIII/90/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery Socjalnej na 
rok 2008 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 
2007 r.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała radnych, że uchwałą zwiększa się dochody i wydatki budżetowe 
gminy na 2007 rok o kwotę 157.704 zł, ponadto w załączniku nr 3 zmienia się 
plan wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i 

 



innych zadań zleconych odrębnymi ustawami oraz w załączniku nr 4 omawianej 
uchwały zmienia się plan wydatków własnych jednostek budżetowych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady     w dniu 17 grudnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany               
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XIII/91/07 w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Górzyca na 2007 r. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 17 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z jej działalności w 2007 roku.  
 
Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria 
Syktus /sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 18 
„Droga do Schengen” – prezentacja multimedialna i dyskusja w tej sprawie. 
 
Radna Maria Pakos poinformowała, że Polska w dniu 21 grudnia 2007 r. 
podpisała porozumienie w Schengen, na mocy którego zniesiona została  
kontrola osób przekraczających granicę Polska - Niemcy. Poinformowała, że 
radni, sołtysi i inne osoby zainteresowane z terenu Gminy Górzyca uczestniczyli 
w uroczystym otwarciu granicy Słubice – Frankfurt n/O i  przedstawiła krótką 
relację z tej uroczystości zorganizowanej w godzinach nocnych.  

  
Ad. 19 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad. 20 
Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
 

 



- Radna Maria Syktus stwierdziła, że jest bardzo brudno na terenie gminy, 
niezdyscyplinowani mieszkańcy gminy systematycznie wywożą śmieci do 
lasów i rowów,  zwłaszcza w rejonie fortów k/Żabic i wsi Spudłów.            
Śmieci w tych miejscach zalegają już od ubiegłego roku i pomimo poruszania 
tego tematu przez radnych dość często sytuacja w tym temacie się nie 
poprawiła. Zaproponowała, aby do miesiąca kwietnia br. uporządkowane 
zostały miejsca wskazane przez nią. 
Radna Maria Pakos dodała, że przepisy są jednoznaczne. Każdy ma 
obowiązek wyposażyć nieruchomość w pojemniki na odpady, a gmina może i 
powinna kontrolować i rozliczać za niedopełnienie tego obowiązku. Wnioski o 
ukaranie za uchylanie się od obowiązku utrzymania czystości na pewno 
dyscyplinowałyby wszystkich i uniknęli byśmy przypadków wywożenia śmieci 
do lasów czy rowów. Radna wyraziła nadzieję, że wszyscy obecni na sesji 
wypełniają ten obowiązek. 
Radny Jerzy Chudziński stwierdził, że jadąc dzisiaj do Kostrzyna nad Odrą 
obserwuje się śmieci przy drodze, która jest po modernizacji. Na nowo 
wykonanych  poboczach widoczne są wyrzucane z samochodów puszki               
i butelki. 
Radna Maria Pakos poinformowała, że za utrzymanie czystości odpowiada 
właściciel i on porządkuje teren. 
 
Ad. 21 
Wolne wnioski i informacje. 
 
- Sekretarz Gminy poinformowała, że Powiatowy Lekarz Weterynarii 
przeprowadzi kontrolę w gospodarstwach hodujących drób w dniu 4 stycznia 
2008 r. w gminie Górzyca w zakresie zabezpieczenia się przez  chorobą ptasia 
grypa.  
 
- Wiceprzewodniczący Rady zaprosił wszystkich do uczestnictwa w dniu 
dzisiejszym w kolejnej edycji „Integracyjnej Wigilii” dla mieszkańców gminy 
organizowanej przez GOK. 
 
Ad. 22 
Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy zamknął XIII sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1420. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
(-) Jerzy Chudziński 

 
 

 



Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 

 


